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စက္တင္ဘာ ၅၊ ၂၀၁၈
 
ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရး အေကာင္ 

အထည္ေဖာ္ေဆာင္မႈ အေျခအေနမ်ားႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ မြန္ျပည္နယ္အစုိးရအဖြ႕ဲဝင္ လံုၿခံဳ 
ေရးႏွင့္နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီး ဗိုလ္မႉးႀကီး 
ဝင္းႏိုင္ဦးက ၾသဂုတ္ ၃၁ ရက္တြင္ ျပဳလုပ္ 
သည့္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ပုံမွန္လုပ္ငန္း
ညႇိႏႈိင္းအစည္းအေဝး၌ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒အပါအဝင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ားႏွင့္ လႊတ္ေတာ္႐ုံးရွိ အရာထမ္း၊ အမႈ 
ထမ္းတို႔အား တင္ျပေဆြေႏြးခဲ့ေၾကာင္း သိရ 
သည္။

''ကြၽန္မတို႔ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ေတြက ၿငိမ္းခ်မ္းေရး အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ေဆာင္ရြက္ေနတဲ့ ျဖစ္စဥ္အေသးစိတ္သိဖို႔ 
လိုအပ္ပါတယ္။ တကယ္အေရးႀကီးတဲ့ကိစၥ 
ေဆာင္ရြက္တဲ့ေနရာမွာ အေသးစိတ္ရဲ႕ ကိစၥ 
ေတြကို ကြၽန္မတို႔က ဗဟုသုတနည္းေနပါ 
ေသးတယ္။ အဲဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ လုံၿခဳံေရးႏွင့္ 
နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီး တင္ျပတဲ့အေပၚ ဂ႐ု 
တစိုက္နဲ႔ ေလးေလးစားစား နားေထာင္ၾကရ 

ေအာင္လို႔ ေျပာၾကားလိုပါတယ္""ဟု ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ေဒၚတင္အိက ယင္း 
အစည္းအေဝး၌ ေျပာၾကားခဲ့သည္။

တစ္ႏိုင္ငံလုံး ပစ္ခတ္တိုက္ခိုက္မႈရပ္စဲ 
ေရးစာခ်ဳပ္ (NCA ) ႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ လက္ရွိ 
လုပ္ေဆာင္ေနသည့္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးအေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ေဆာင္မႈလမ္းေၾကာင္းကုိ တင္ျပ 
ေဆြးေႏြးခဲ့သည္။

''ကြၽန္ေတာ္တုိ႔ႏုိင္ငံအေနနဲ႔ကေတာ့ NCA 
စာခ်ဳပ္ကို အေျခခံၿပီးေတာ့မွ တိုင္းရင္းသား
လူမ်ဳိးေတြအသီးသီးရဲ႕ လိုလားခ်က္ေတြကို 
ကြၽန္ေတာ္တို႔ ႏိုင္ငံေရးစကားဝိုင္း ထိုင္ၿပီး 
ေတာ့မွ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးအေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ေဆာင္ရြက္သြားမွာျဖစ္တယ္""ဟု ဗုိလ္မႉးႀကီး 
ဝင္းႏိုင္ဦးက ဆိုသည္။

ယင္းအျပင္ ''ႏိုင္ငံတစ္ခု တိုင္းျပည္ 
တစ္ခုမွာ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးရွိေနမွသာလွ်င္ တိုင္း 
ျပည္ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးကို ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ 
မွာျဖစ္ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ တိုင္းျပည္ဖြံ႕ၿဖိဳး 
တိုးတက္ေရးဟာ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးနဲ႔ တိုက္႐ိုက္ 
အက်ဳိးသက္ေရာက္မႈရွိပါတယ္။ ၿငိမ္းခ်မ္း 
ေနမွသာလွ်င္ ႏိုင္ငံေတာ္အစိုးရရဲ႕ အုပ္ခ်ဳပ္ 

ေရးယႏၲရား ထိေရာက္ေနမွာျဖစ္ၿပီးေတာ့ 
တရားဥပေဒစိုးမိုးေရးရွိလာမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ 
တရားဥပေဒစိုးမိုးေရးရွိေနမွသာလွ်င္ ေတာ 
ေရာ ၿမိဳ႕ပါမက်န္ နယ္စပ္ေဒသအားလုံး 
တရားဥပေဒစိုးမိုးေရးရွိမွသာလွ်င္ ၿငိမ္းခ်မ္း 
မွာျဖစ္ပါတယ္။ ကြၽန္ေတာ္တို႔ ႏိုင္ငံေတာ္ 
အစိုးရဟာ မိမိတို႔ရဲ႕ အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
မယ့္ မူဝါဒေတြကို အျပည့္အဝ အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ႏိုင္မွာ ျဖစ္ပါတယ္"" 
ဟုလည္း ယင္းက ေျပာသည္။

ၿငိမ္းခ်မ္းေရး အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းအတြက္ ဗီယက္နမ္၊ 
ကေမ ၻာဒီယား၊ နီေပါ၊ ဖိလစ္ပိုင္ စသည့္ႏိုင္ငံ 
မ်ားသို႔ သြားေရာက္ကာ ၎တို႔ လုပ္နည္း 
လုပ္ဟန္မ်ားကို ေလ့လာခဲ့ေၾကာင္း၊ တစ္ 
ႏိငုင္ံႏငွ့တ္စ္ႏိငုင္ ံ ၿငမိ္းခ်မ္းေရးေဖာ္ေဆာငမ္ႈ 
လမ္းေၾကာင္း မတူညီေသာ္လည္း ေနာက္ 
ဆုံးရည္ရြယ္ခ်က္မွာ ထာဝရၿငိမ္းခ်မ္းေရး 
ရရွိေရးအတြက္သာျဖစ္ေၾကာင္း ၎က 
ဆိုသည္။

(ကုိးကား-ဟသၤာမီဒီယာ)

ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဖာ္ေဆာင္မႈအေျခအေန  ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္   လုံ/နယ္ဝန္ႀကီး   ရွင္းလင္း
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၃

စက္တင္ဘာ ၇၊ ၂၀၁၈

စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕ေနျဖင့္ လႊတ္ေတာ္၌ ကတိ 
ျဖစ္ၿပီးေသာလုပ္ငန္းမ်ားအား လုပ္ေဆာင္ေပးမႈသည္ ၆၂ ရာခိုင္ႏႈန္း 
ရွိေသာေၾကာင့္ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈအေပၚ အားမရေၾကာင္း 
စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္၊ အစိုးရ၏အာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတိ 
မ်ားႏွင့္ တာဝန္ခံခ်က္မ်ား စိစစ္ေရးေကာ္မတီဥကၠ႒ ေဒၚစုျမတ္ထက္ 
က ေျပာသည္။

အဆိုပါ ၆၂ ရာခိုင္ႏႈန္းသည္ ၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္အတြင္း တိုင္း 
ေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕ဝင္ဝန္ႀကီးမ်ား၏ လႊတ္ေတာ္၌ေျဖၾကားခ့ဲေသာ 
ကတိျဖစ္အေျဖမ်ားကို လုပ္ေဆာင္မႈျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။

''တကယ္ဆိုရင္ ၈၀ ရာခိုင္ႏႈန္းေလာက္ထိေတာ့ ၿပီးေစခ်င္တာ 
ေပါ့။ အခုဟာက ၆၀ ရာခိုင္ႏႈန္းေက်ာ္ပဲဆိုေတာ့ သိပ္ေတာ့ အားမရမိ 
ဘူး ""ဟု စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ အစိုးရ၏အာမခံခ်က္ 
မ်ား၊ ကတိမ်ားႏွင့္ တာဝန္ခံခ်က္မ်ား စိစစ္ေရးေကာ္မတီဥကၠ႒ 
ေဒၚစုျမတ္ထက္က ေျပာသည္။

၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္အတြင္းလုပ္ေဆာင္ရမည့္ ကတိျဖစ္ 
လုပ္ငန္းမ်ား၏ လုပ္ေဆာင္မႈမ်ားျဖစ္ၿပီး ဒုတိယအႀကိမ္စစ္ကိုင္းတိုင္း  

ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္၊ (၂)ႀကိမ္ေျမာက္ ပံုမွန္အစည္းအေဝးမွ(၈)ႀကိမ္ 
ေျမာက္ ပံုမွန္အစည္းအေဝးထိေပးခ့ဲေသာ ကတိမ်ားျဖစ္ေၾကာင္း 
၎က ဆက္လက္ရွင္းျပသည္။

''ၿပီးခ့ဲတ့ဲကတိကဝတ္ေစာင့္ၾကည့္မႈမွာ ခ႐ိုင္အလိုက္ စိစစ္ၿပီး 
ေစာင့္ၾကည့္ခ့ဲတယ္။ ဒီတစ္ခါေတာ့ ဝန္ႀကီးဌာနအလိုက္ စိစစ္ေစာင့္ 
ၾကည့္မွာျဖစ္ပါတယ္။ ဒါမွသာ သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးေတြအေနနဲ႔ မိမိရဲ႕ 
အားနည္းခ်က္/အားသာခ်က္ေတြကို ျပန္လည္သံုးသပ္ႏိုင္မွာျဖစ္ပါ
တယ္"" ဟု ေဒၚစုျမတ္ထက္က ဆိုသည္။

ထို႔ျပင္ သက္ဆိုင္ရာတိုင္းေဒသႀကီးအဆင့္ ဝန္ႀကီးမ်ားမွ မိမိတို႔ 
၏ေျဖၾကားခ်က္မ်ားကို တိက်စြာေျဖၾကားၿပီးပါက ဘတ္ဂ်က္ေရးဆြဲ 
ခ်ိန္တြင္ စနစ္တက်ထည့္သြင္းေရးဆြဲေစခ်င္ေၾကာင္း ဆက္လက္ 
ေျပာၾကားသည္။

ထုိ႔ျပင္ လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၏ ေမးခြန္းမ်ားကို တိုင္း 
ေဒသႀကီး၀န္ႀကီးဌာနမ်ားက တိတိက်က်ေျဖၾကားေပးေစလိုၿပီး ရန္ပုံ 
ေငြရရွိမႈေပၚမူတည္၍  ေျဖၾကားခ်က္မ်ဳိးသည္  ေဒသခံလႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ အစိုးရတို႔ကို ျပည္သူမ်ားက ယုံၾကည္မႈက်ဆင္း 
လာေၾကာင္း တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ေျပာ 
ၾကားသည္။   (ကုိးကား-www.mizzimaburmese.com / www.news-eleven.com) 

လႊတ္ေတာ္တြင္  ကတိေပးၿပီး  လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈ   ၆၂   ရာခိုင္ႏႈန္းသာရွိ

စက္တင္ဘာ ၄၊ ၂၀၁၈

မႏၲေလးၿမိဳ႕တြင္ ဓားခုတ္လုယက္မႈ အပါ 
အ၀င္ မႈခင္းမ်ားျဖစ္ပြားေနမႈအေပၚ မႏၲေလး 
တုိင္းေဒသႀကီး၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာေဇာ္ 
ျမင့္ေမာင္ထံသုိ႔ ဆက္လက္ေဆာင္ရြက္သြား 
မည့္ စီမံခ်က္မ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ ေတြ႕ဆုံ 
ေဆြးေႏြးေမးျမန္းမည္ျဖစ္ကာ မႈခင္းက်ဆင္း 
ေရးအတြက္ အထူးစီမံခ်က္ျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ 
ေနသည့္ သိမ္းငွက္စစ္ဆင္ေရး မေအာင္ 
ျမင္ဟု ေျပာႏုိင္ေၾကာင္း  ခ်မ္းျမသာစည္ၿမိဳ႕ 
နယ္ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ (၁) တုိင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးတင္ေအာင္က 
ေျပာၾကားသည္

''ကြၽန္ေတာ့္အျမင္ ေျပာရမယ္ဆုိရင္ 
သိမ္းငွက္စစ္ဆင္ေရး စီမံခ်က္ဟာ မေအာင္ 
ျမင္ဘူးေပါ့။ ဒီလုိပဲေျပာရမွာပဲ။ လုပ္ေတာ့ 
လုပ္ေနတယ္ေပါ့။ မေအာင္ျမင္ဘူး ေျပာရမယ္။ 
ဒီလုိမႈခင္းေတြ ျဖစ္ေနတာက အေၾကာင္း 
အရာတစ္ခုတည္းေၾကာင့္ေတာ့ မဟုတ္ဘူး 
ဗ်။ နံပါတ္တစ္အခ်က္ ေျပာရရင္ မူးယစ္ 

ေဆး၀ါးကိစၥေတြလည္း ပါ၀င္ပတ္သက္ေန 
တာေပါ့။ နံပါတ္ႏွစ္အခ်က္က စီးပြားေရး 
အဆင္မေျပတဲ့ခ်က္နဲ႔လည္း ဆုိင္တယ္ဗ်။ 
ေနာက္ၿပီးေတာ့ အဲဒီလုိ က်ဴးလြန္သူေတြ 
ခိုေအာင္းပုန္းေအာင္းလို႔ရေနတဲ  ့ က်ဴ းေက်ာ္ 
ေနရာေတြနဲ႔လည္း ဆုိင္တယ္ဗ်။ ဒီလုိမႈခင္း 
ေတြအေပၚမွာ ရဲတပ္ဖြဲ႕နဲ႔ပတ္သက္လုိ႔ ေျပာ 
ရမယ္ဆုိရင္ ရဲတပ္ဖြဲ႕အင္အား မလုံေလာက္ 
တာေတြ၊ အဲဒီလုိမလုံေလာက္ေတာ့ ျပည္သူ 
ေတြအတြက္ စိတ္ခ်ရတဲ့ လုံၿခံဳမႈမေပးႏုိင္ဘူး 
ေပါ့။ ေနာက္ၿပီး သူတုိ႔မွာလည္း ရွိသင့္ရွိ 
ထုိက္တဲ့ Facility ေတြ မရွိတာလည္း ပါႏုိင္ 
တာေပါ့။ တစ္ခုတည္းနဲ႔ေတာ့ ေျပာလုိ႔မရ 
ဘူး။ အကုန္လုံးက ဆက္စပ္ေနတာေပါ့""ဟု 
တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ကုိယ္စားလွယ္ 
ဦးတင္ေအာင္က ဆိုသည္။ မႏၲေလးၿမိဳ႕တြင္ 
ျဖစ္ပြားေနသည့္ မႈခင္းျဖစ္စဥ္မ်ားႏွင့္ ပတ္ 
သက္၍ ခ်မ္းျမသာစည္ၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္ 
အမွတ္ (၁) မွ တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္ ဦးတင္ေအာင္က ဒုတိယ 
အႀကိမ္ မႏၲေလးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 

အ႒မ ပုံမွန္အစည္းအေ၀း၌ ''အမ် ားျပည္သူ 
လုံၿခံဳစိတ္ခ်စြာ သြားလာႏိုင္ေရးႏွင့္ ခိုးမႈ၊ 
လုယက္မႈ၊ မုဒိန္းမႈမ်ား ေလ်ာ့နည္းပေပ်ာက္ 
ေစေရးအတြက္ မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး 
အစိုးရအဖြဲ႕မွ အထူးအေလးေပး ေဆာင္ 
ရြက္ရန္ တုိက္တြန္းေၾကာင္း""အဆုိကုိ တင္ 
သြင္းခဲ့သည္။ ယင္းအဆုိႏွင့္ပတ္သက္၍ 
တပ္မေတာ္သားကိုယ္စားလွယ္က မွတ္တမ္း 
အျဖစ္သာထားရွိရန္ ကန္႔ကြက္ေဆြးေႏြးခဲ့ 
သျဖင့္ လႊတ္ေတာ္က မဲခြဲဆုံးျဖတ္ခဲ့ရာ 
ေထာက္ခံမဲ ၄၇ မဲ၊ ကန္႔ကြက္မဲ ၂၄ မဲျဖင့္ 
ေထာက္ခံသူ အေရအတြက္ ထက္၀က္ေက်ာ္ 
ျဖင့္ အဆုိကုိလႊတ္ေတာ္ က အတည္ျပဳခဲ့ 
သည့္။ လက္ရွိမႏၲေလးၿမိဳ႕တြင္ မႈခင္းက် 
ဆင္းေရးအတြက္ သိမ္းငွက္စစ္ဆင္ေရး စီမံ 
ခ်က္မွာ လႊတ္ေတာ္တြင္ တင္သြင္းခဲ့သည့္
အတည္ျပဳခဲ့ၿပီးေနာက္ ငါးလအၾကာတြင္ 
စတင္ခဲ့သည့္ စီမံခ်က္ျဖစ္ေၾကာင္း သိရ 
သည္။

 
(ကိးုကား-http://news-eleven.com/news)

သိမ္းငွက္စစ္ဆင္ေရးစီမံခ်က္  မေအာင္ျမင္ဟု  တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္  ေ၀ဖန္



3 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၃

စက္တင္ဘာ ၇၊ ၂၀၁၈ 

တင္ဒါေရြးခ်ယ္ျခင္းႏွင့္ ပတ္သက္၍ 
ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ႐ုံး၏ ၫႊန္ၾကားခ်က္ 
၁/၂၀၁၇ ႏွင့္အညီ စိစစ္ေရြးခ်ယ္ရန္ ေပါက္ 
ေတာၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ (၂) မွ ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္ 
ေက်ာ္ထြီး တင္သြင္းေသာအဆိုမွာ ေအာင္ 
ျမင္ခဲ့သည္ဟု သတင္းရရွိသည္။

ဦးေအာင္ေက်ာ္ထြီး အဆိုအား စက္ 
တင္ဘာ ၆ ရက္ေန႔က က်င္းပခဲ့သည့္ ရခိုင္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ မဲခြဲဆုံးျဖတ္ရာ 
ေထာက္ခံမဲ ၃၁ မဲ ကန႔္ကြက္မဲ ၁ မဲႏွင့္ ၾကား 
ေနမဲ ၃ မဲ ျဖင့္ အတည္ျပဳခဲ့သည္။

အဆိုရွင္ ဦးေအာင္ေက်ာ္ထြီး၏ အဆို 
အျပည့္အစုံမွာ ''ဒီမိုကေရစီစနစ္၏ ပြင့္လင္း 
ျမင္သာမႈကို ထင္ဟပ္ေပၚလြင္ေစရန္ အလို႔ 
ငွာ ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ႐ုံး၏ ၫႊန္ၾကားခ်က္ 
အမွတ္ (၁/၂၀၁၇) အစိုးရဌာန၊ အဖြဲ႕အစည္း 
မ်ား၏ တည္ေဆာက္ျခင္း၊ ပစၥည္းဝယ္ယူ 
ျခင္း၊ ဝန္ေဆာင္မႈရယူျခင္း၊ ငွားရမ္းျခင္းႏွင့္ 
ေရာင္းခ်ျခင္းမ်ား ေဆာင္ရြက္ရာတြင္ လိုက္ 
နာရမည့္ တင္ဒါလုပ္ထုံးလုပ္နည္း၏ ၫႊန္ 
ၾကားခ်က္မ်ားႏွင့္အညီ ျပည္နယ္ဆိုင္ရာ 
တင္ဒါမ်ားကို ေ႐ြးခ်ယ္သြားေစရန္ ရခိုင္ 
ျပည္နယ္အစိုးရအား တိုက္တြန္းေၾကာင္း 
အဆို""ျဖစ္သည္။

''ရခိုင္ျပည္နယ္အတြင္း ျပည္နယ္အစိုးရ 
က တင္ဒါေခၚယူတဲ့ေနရာမွာ ဥပေဒနဲ႔အညီ 
ပြင့္လင္းျမင္သာမႈရွိေရးနဲ႔ အားလုံးက 
လက္ခံႏိုင္တဲ့ တင္ဒါေေရြးခ်ယ္ပြဲေတြျဖစ္ဖို႔ 
အတြက္ရည္ရြယ္ၿပီး အဆိုတင္သြင္းရတာ 
ျဖစ္ပါတယ္""ဟု အဆိုရွင္ ဦးေအာင္ေက်ာ္ထြီး 
က ေျပာသည္။

ဦးေအာင္ေက်ာ္ထြီးအဆိုအား ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ငါးဦးက ေထာက္ခံ 
ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည္။

အဆိုကို ေထာက္ခံေဆြးေႏြးခဲ့သူ လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးသန္းႏိုင္ (ရေသ့ 
ေတာင္-၁)က  ''အရင္က တင္ဒါေတြကို 
တင္ဒါေခၚယူတဲ့ေနရာမွာ ခ်က္ခ်င္းမဆုံး 
ျဖတ္ဘဲ ရခိုင္ျပည္နယ္ အစိုးရအဖြဲ႕ ကပ္ဘိ 
နက္ကိုတင္ျပၿပီး ကပ္ဘိနပ္က ဆုံးျဖတ္တာ 
ျဖစ္ပါတယ္။ ဒီဦးေအာင္ေက်ာ္ထြီး အဆို 
ေအာင္ျမင္သြားတ့ဲအတြက္ ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတ 

စက္တင္ဘာ ၆ ၊ ၂၀၁၈

ရခိုင္ျပည္နယ္ ေက်ာက္ျဖဴၿမိဳ႕ရွိ သံဇစ္ျမစ္အတြင္း သံေခ်းေရာင္ေျပာင္းေနသည့္ေရတြင္ 
PH တန္ဖိုးျမင့္ေနၿပီး ေအာက္ဆီဂ်င္ေပ်ာ္ဝင္မႈနည္းပါးေနေၾကာင္း ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရက 
ေျပာၾကားသည္။

ေက်ာက္ျဖဴၿမိဳ႕နယ္ မေဒးကြၽန္းအနီးတစ္ဝိုက္ ပင္လယ္ေရျပင္၌ ေရအေရာင္ေျပာင္းသည့္ 
ကိစၥအား ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရအေနျဖင့္ မည္ကဲ့သို႔အေလးထားေဆာင္႐ြက္ေနသည္ကို သိရွိ 
လိုသည့္ ေမးခြန္းႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး စက္တင္ဘာလ ၅ ရက္ေန႔ကျပဳလုပ္သည့္ ရခိုင္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္  ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေဇာ္ေဇာ္ျမင့္ 
(ဘူးသီးေတာင္-၁) က ေမးျမန္းခဲ့ရာ ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕၏ လွ်ပ္စစ္၊ စက္မႈႏွင့္ 
လမ္းပန္းဆက္သြယ္ေရးဝန္ႀကီး ဦးေအာင္ေက်ာ္ဇံက ေျဖၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

''ထူးျခားခ်က္မွာ PH တန္ဖိုးျမင့္ေနပါတယ္။ PH တန္ဖိုးအားျဖင့္ ၈ ဒသမ ၆၆ နဲ႔ ေအာက္ 
ဆီဂ်င္ေပ်ာ္ဝင္မႈနည္းပါးျခင္းကို ေတြ႕ရွိရပါတယ္""ဟု ဝန္ႀကီး ဦးေအာင္ေက်ာ္ဇံက ဆိုသည္။

ယင္းကဲ့သို႔ PH တန္ဖိုးျမင့္ေနၿပီး ေအာက္ဆီဂ်င္ေပ်ာ္ဝင္မႈနည္းပါးေနေသာ္လည္း သက္ရွိ 
ေရသတၱဝါမ်ား အသက္ရွင္ေနထိုင္ႏိုင္ေသာပမာဏျဖစ္သည့္အတြက္ စိုးရိမ္စရာမလိုဟု 
လည္း ဝန္ႀကီးက ဆိုသည္။

ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕၏ ယခုထုတ္ျပန္ေျပာဆိုခ်က္မွာ စစ္ေတြတကၠသိုလ္ ဓာတုေဗဒ 
ဌာန၏ စမ္းသပ္စစ္ေဆးခ်က္ရလဒ္သာျဖစ္ၿပီး မည္သည့္အတြက္ ယခုကဲ့သို႔ျဖစ္ေပၚလာရ 
သည္ဆိုသည့္အခ်က္ကို ျမန္ျမန္ဆန္ဆန္ထုတ္ျပန္ေပးရန္ ျပည္္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ ဦးေဇာ္ေဇာ္ျမင့္က ေတာင္းဆိုလိုက္သည္။

''အစိုးရအဖြဲ႕အေနနဲ႔ ဒါကိုေတာ့ အထူးအေလးထားၿပီးေတာ့ ဘာေၾကာင့္ ဒီလိုျဖစ္ရတယ္ 
ဆိုတဲ့ အေျဖတစ္ခုကို အရင္ထုတ္ရမယ္။ ထုတ္ၿပီးေတာ့မွ အဲဒီအေျဖထြက္လာၿပီးေတာ့မွ 
ေနာင္အလားတူမျဖစ္ေအာင္ ဘယ္လိုတားဆီးကာကြယ္သြားရမလဲ၊ နစ္နာဆုံး႐ႈံးေနတဲ့ ျပည္ 
သူေတြကိုေရာ ဘယ္လိုျပန္လည္ကုစားေပးမလဲဆိုတဲ့ဟာေတြက သူ႔အပိုင္းနဲ႔သူေပါ့။ ျမန္ႏိုင္ 
ေလ ေကာင္းေလပါပဲ။ ကြၽန္ေတာ္တို႔ ေစာင့္ၾကည့္ရမွာပါ။ သူတို႔ ဘာဆက္လုပ္မလဲဆိုတာ 
ကို""ဟု ဦးေဇာ္ေဇာ္ျမင့္က သတင္းေထာက္မ်ားကို ေျပာသည္။

ေက်ာက္ျဖဴၿမိဳ႕နယ္ရွိ သံဇစ္ျမစ္ေရမ်ားသည္ ဇူလိုင္လအတြင္းမွစတင္ကာ ယခုကဲ့သို႔ 
သံေခ်းေရာင္မ်ားအျဖစ္ ေျပာင္းလဲျဖစ္ေပၚ ခ့ဲျခင္းျဖစ္သည္။ အဆုိပါသံေခ်းေရာင္ေရမ်ားသည္ 
ယခုအခါ အမ္းႏွင့္ ေျမပုံၿမိဳ႕နယ္မ်ားသို ႔ထိေရာက္ရွိလာေန၍ အႏၲရာယ္တစ္စုံတစ္ရာျဖစ္မည္ 
ကို စိုးရိမ္ေနၾကရသည္ဟုလည္း ေဒသခံမ်ားကဆိုသည္။   (ကုိးကား-နိရၪၥရာ)

သံဇစ္ေျမေရတြင္ PH တန္ဖိုးျမင့္ေနၿပီး ေအာက္ဆီဂ်င္

ေပ်ာ္ဝင္မႈနည္းပါးေနဟု ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရထုတ္ျပန္

ရခိုင္လႊတ္ေတာ္တြင္  တင္ဒါေ႐ြးခ်ယ္ေရးအဆို  ေအာင္ျမင္
႐ံုး၏ၫႊန္ၾကားခ်က္ ၁/၂၀၁၇ ႏွင့္အညီ တင္ဒါ 
ေခၚယူတဲ့ေနရာမွာပဲ ဘယ္သူ ေအာင္တယ္၊ 
မေအာင္ဘူးဆိုတာကို တစ္ခါတည္းဆုံးျဖတ္ 
ေၾကညာရမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ တင္ဒါဆြဲသူေတြ 
ရဲ႕ ေရွ႕ေမွာက္မွာ ေၾကညာရမွာျဖစ္တ့ဲအတြက္ 
အားလံုးအတြက္ ရွင္းရွင္းလင္းလင္းနဲ႔ ပြင့္လင္း 
ျမင္သာမႈ ရွိသြားမွာျဖစ္ပါတယ္""ဟု နိရၪၥရာ 
သို႔ ေျပာသည္။

ယင္းအဆိုႏွင့္ပတ္သက္၍ ရခိုင္ျပည္ 
နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ လွ်ပ္စစ္၊ စက္မႈႏွင့္လမ္း 
ပန္းဆက္သြယ္ေရးဝန္ႀကီး ဦးေအာင္ေက်ာ္ 
ဇံက အဆိုႏွင့္ပတ္သက္၍ အျမင္သေဘာ 
ထားကိုေဆြးေႏြးၿပီး အဆိုကို မွတ္တမ္း 
တင္ရန္ အဆိုျပဳခဲ့သည္။ 

(ကုိးကား-နိရၪၥရာ)


